
 
 
ACTA DE SESSIÓ DE 
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Caràcter Ordinària 
Núm.  PLE2014/12 
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 ASSISTENTS                

                                      GONZÁLEZ NAVAS PEPE 
                                      MASSAGUÉ CASALS GLÒRIA 
                                      LOMAS CORTES OSCAR 
                                      PUIG MAYOR M. ANTONIA 
                                      CANALIS ALSINA ALEIX 
                                      MARTÍNEZ ROMERO PEPA 
                                      CREUS OLIVERAS JOAN 
                                      MARMOL MARTINEZ ANA MARIA 
                                      PEREZ MOREJON DANIEL 
                                      RODRIGUEZ CASTILLO SORAYA 
                                      LEIVA REYES JOSE 
                                      FERNANDEZ BARRAGAN RAMON 
                                      CARRERAS PECANINS JOSEP 
                                      SAMPERE VALERO AGUSTI 
                                      BACARDIT BOTIFOLL LLUIS 
                                      GARCIA FANDINO BEATRIU 
                                      SERRA ARDERIUS  MARC 
                                      SAGRERA RIUS DANIEL 
                                      CARPIO LOPEZ ANTONIO MANUEL 
                                      MARTOS MARTINEZ VICTOR                                        

      SECRETARI                 BOADELLA VERGES JULI  
     INTERVENTOR             FERNANDEZ VILLAVERDE JOSE MANUEL 
 

 

 
Vist que els reunits són el total de membres que legalment constitueixen l’Ajuntament 
Ple, el Sr. President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels assumptes inclosos 
en l'ordre del dia. 
 
ORDRE DEL DIA 
 1.-  Actes pendents d'aprovar 
 PLE2014/11 Ordinària 25/11/2014 
 2.-  Resolucions a donar compte 
 3.-  Aprovació del Reglament  de funcionament de la mesa d’ocupació. 
 4.-  Modificació del contracte de concessió de l’espai del bar del mercat municipal. 
 5.-  Modificació del contracte de concessió de l’espai del quiosc del mercat 
municipal. 
 6.- Modificació dels estatuts del Consorci de Turisme del Vallès Occidental 
 7.- Modificació dels estatuts del Consorci de Residus del Vallès Occidental 
 8.- Aprovació provisional Pla especial Turó Roig. 
 9.- Resolució de les al·legacions i aprovació definitiva del pressupost. 
10.- Resolució de les al·legacions i aprovació definitiva de les ordenances fiscals. 



11.- Moció del grup popular sobre les zones blaves.  
12.- Assumptes Sobrevinguts 
13.- Precs i Preguntes 
 
El Sr. Alcalde,  diu que en primer lloc i acordat en Junta de Portaveus es fa una 
declaració institucional sobre el temporal de vent 
“La nostra vila va viure el passat 9 de desembre, juntament amb altres municipis 
del Vallès Occidental i Oriental, un temporal de vent de dimensions extraordinàries. 
I ho va ser perquè, no només va distorsionar la vida quotidiana del municipi durant 
uns dies, sinó que va tenir uns efectes devastadors sobre el medi natural.  
De ben segur, ens trobem davant d’un dels episodis meteorològics amb 
conseqüències més greus des de la riuada de l’any 1962. 
Castellar va ser l’epicentre d’una ventada que en només tres hores va comportar: 

- El tancament al trànsit de totes les vies de comunicació que connecten 
Castellar amb l’exterior. 

- El tall del subministrament d’electricitat a centenars d’abonats, tant al nucli 
urbà com a les urbanitzacions i d’altres serveis bàsics com l’aigua o la 
telefonia. 

- El tancament al trànsit de molts carrers, especialment a les urbanitzacions, 
per la caiguda d’arbres. 

- Una quantitat molt gran de desperfectes a la via pública: en mobiliari urbà, 
en l’arbrat viari, en contenidors de recollida d’escombraries, en cablejat 
elèctric i telefònic,... 

- La caiguda de murs i cobertes tant d’edificis públics com de privats (amb 
danys remarcables a 10 naus dels polígons industrials). 

- Milers d’arbres arrasats en el boscos del terme municipal (sobretot al sector 
de la plana vallesana) que han fet intransitables molts camins públics i 
privats, i que constitueixen una amenaça a l’estiu davant el risc d’incendi 
forestal. 

Tenint en compte aquest volum de danys ocasionats, cal destacar que 
afortunadament tan sols es van registrar un total de quatre ferits i no es va haver 
de lamentar cap víctima mortal. 
L’activació del Pla Bàsic d’Emergències el mateix dimarts, 9 de desembre, va 
permetre establir les prioritats d’actuació: Suspensió d’activitats en equipaments 
municipals i centres docents; restablir la mobilitat exterior i els serveis bàsics, 
especialment el subministrament elèctric; i registrar i avaluar totes les incidències 
ciutadanes, prop de 300, per tal de determinar-ne l’actuació corresponent.  
Durant aquests dies, han estat moltes les persones que han participat en tasques 
diverses per agilitzar el retorn a la normalitat: treballadors municipals; Bombers 
Voluntaris; voluntaris de l’ADF de Castellar; personal de les empreses 
concessionàries de neteja i manteniments de jardins i altres empreses del sector.  
Cal agrair molt sincerament la tasca de tots els professionals i voluntaris que van 
participar en l’emergència. També cal felicitar el conjunt de la població pel 
comportament cívic i l’exemplaritat mostrada en unes circumstàncies especials com 
aquestes. 
Una vegada finalitzada la fase d’emergència, ha arribat el moment de prioritzar 
altres tasques. Els principals esforços se centren ara en: 

1. L’acompanyament i suport a persones afectades a través d’una Oficina 
Municipal d’Atenció situada a El Mirador, que assessora en matèria de:  
gestió de reclamacions a companyies asseguradores; tramitació de 
reclamacions per danys causats per béns municipals; agilització de tràmits 
de sol·licitud d’obres per reparació de danys i de retirada o tala d’arbrat o 
resolució d’incidències amb les companyies de subministrament elèctric, de 
telefonia i d’aigua. 

2. Dur a terme totes les actuacions necessàries a l’espai públic per recuperar la 
normalitat en el dia a dia del municipi. 



3. Fer,de forma precisa, la valoració econòmica dels desperfectes ocasionats 
pel temporal de vent.  

L’Ajuntament de Castellar elaborarà i portarà a terme un Pla d’acció extraordinari 
de gestió dels efectes del temporal de vent que necessàriament haurà de comptar 
amb la participació de propietaris forestals, ADF, Bombers Voluntaris i altres 
entitats locals i agents implicats. I ho farà de manera coordinada al conjunt del 
territori, és a dir, amb els municipis veïns també afectats (Sabadell, Terrassa, 
Matadepera i Sentmenat). 
El Pla d’acció contemplarà, a part de l’assessorament i agilització de tràmits ja 
iniciat: 

- Contractació d’empreses especialitzades per obrir camins i desbrossar 
parcel·les. 

- Un Pla Local d’Ocupació que crearà dues brigades, una per a les reparacions 
dels desperfectes en l’àmbit urbà i un altre d’actuació en l’àmbit forestal. 

- Una línia d’ajuts econòmics extraordinaris i d’incentius fiscals als propietaris 
afectats. 

- Donar prioritat en la gestió i afavorir totes aquelles mesures que permetin 
donar una alternativa sostenible a tota la massa forestal acumulada, ja sigui 
en sòl de titularitat pública o privada. 

L’Ajuntament de Castellar fa una crida i demana amb urgència a les altres 
administracions el seu ajut (especialment Generalitat de Catalunya i Diputació de 
Barcelona), per una banda per sufragar la despesa extraordinària generada pel 
temporal de vent, i per una altra, la neteja de camins forestals i la gestió d’una 
gran quantitat de massa forestal morta que tenen ara els nostres boscos.  
Demanem que reaccionin amb celeritat i determinació i posin a disposició dels 
municipis els recursos que siguin necessaris per afrontar una contingència 
extraordinària que supera amb escreix les capacitats d’actuació de l’administració 
local.  
El compromís de l’Ajuntament és ferm. Entre tots plegats hem de fer possible la 
recuperació de l’espai forestal del nostre terme municipal.” 
 
1.- Actes pendents d'aprovar 
1.-  Els regidors es donen per assabentats del contingut de l’acta de la sessió 
ordinària  de 25 de novembre de 2014  
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

 Vots a favor:      DINOU       (19) dels regidors del PSC, CiU i PP 
 Vots en contra:   DOS          ( 2)  dels regidors de l’Altraveu         
 Abstencions:      CAP 

 
2.- RESOLUCIONS A DONAR COMPTE 
Es dona compte al Ple dels Decrets l’Alcaldia núm. 1285 de 21 de novembre al 1355 
de 12 de desembre de  2014.  
Es dona compte també dels acords de la Junta de Govern Local adoptats en 
sessions del 25 de novembre, 2 i 10  de desembre de 2014. 
La Corporació es donà per assabentada  
 
3.- APROVACIÓ DEL REGLAMENT DE FUNCIONAMENT DE LA MESA 
D’OCUPACIÓ  
Vist que l’ajuntament de  Castellar del Vallès aposta per un model de Promoció 
Econòmica que tingui com a objectiu clau la millora de l'ocupabilitat dels seus veïns 
i veïnes, així com l’òptim rendiment de les empreses del municipi i el territori. 
Prioritzant la promoció econòmica i l’ocupació i en aquest àmbit, la gestió de la 
complexitat i diversitat social, juntament amb la integració dels col·lectius que es 
troben amb més dificultats en el sistema econòmic, formatiu i del mercat laboral és 
i ha de ser un element prioritari per garantir la cohesió social de la societat 
castellarenca. 



Vist que la creació de la Mesa per a l’Ocupació i la Promoció Econòmica pretén 
donar resposta col·laborativa a les necessitats sòciolaborals del municipi, partint de 
treballs i iniciatives que també s’hagin desenvolupat a nivells supramunicipals amb 
el suport de les diferents administracions. D’aquesta manera es podrà incidir en les 
polítiques actives d’ocupació, establint una sèrie d'objectius estratègics, mesures i 
acords per donar compliment en els termes establerts. 
ATÈS el que estableix l’article 49 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les 
Bases de Règim Local i la legislació concordant, article 178.1 del text refós, aprovat 
per Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, de la Llei Municipal i de Règim Local pel 
que respecte l’aprovació i tramitació d’ordenances i reglaments. 
L’Ajuntament Ple  
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar inicialment REGLAMENT DE FUNCIONAMENT DE LA MESA PER 
A L’OCUPACIÓ I LA PROMOCIÓ ECONÒMICA DE CASTELLAR DEL VALLÈS, segons el 
redactat que s’adjunta a la proposta. 
SEGON.- Exposar l’expedient al públic durant un període mínim de trenta dies 
hàbils, a comptar de l’endemà de la publicació de l’anunci en el Butlletí Oficial de la 
Província, i tauler d’edictes municipal, als efectes de que qualsevol interessats 
pugui examinar l’expedient i/o presentar reclamacions o suggeriments. En el cas 
que no es presentes cap al·legació o reclamació l’acord inicial adoptat per 
l’Ajuntament en ple esdevindria definitiu a tots els efectes. 
 
INTERVENCIONS 
El Sr. Joan Creus, PSC, defensa la proposta i diu que es porta a aprovació el 
reglament de funcionament de la mesa per a l’ocupació i la promoció econòmica de 
Castellar del Vallès, amb l’objectiu de millorar de l'ocupabilitat dels seus veïns i 
veïnes, així com l’òptim rendiment de les empreses del municipi i el territori. Tot 
seguit dona lectura a la proposta. 
Per CiU intervé la Sra. Bea Garcia,  manifestant-se a favor de la proposta. Hem 
estat impulsors i membres actius d’aquesta mesa des dels seus inicis, perquè 
creiem fermament  que si una possibilitat tenim de sortir d’aquesta situació 
d’aturada i crisis es precisament amb polítiques municipis que promoguin el 
desenvolupament econòmic sostenible. No obstant ens agradaria veure una mica 
més de dinamisme i agilitat per part de l’equip de govern  alhora d’impulsar accions 
concretes que donin sentit als protocols, als reglaments i a les meses varies,  
perquè no tot es quedi  en simple declaracions d’intencions. 
El Sr. Antonio Carpio,  PP, anunciant que el vot del seu grup també serà favorable. 
És una proposta  consensuada i debatuda des de fa mesos, i esperem que en breu els 
resultats d’aquest model siguin positius . 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
4.- MODIFICACIÓ DEL CONTRACTE DE CONCESSIÓ DE L’ESPAI DEL BAR DEL 
MERCAT MUNICIPAL  
ATÈS el contracte de concessió demanial d’utilització d’un espai destinat a bar 
restaurant en el mercat municipal, adjudicat a Grup Torres Guitart per acord del Ple 
de 17 de maig de 2007 
ATÈS que l’apartat b) de la clàusula setena del plec de clàusules administratives 
particulars regulador del contracte, aprovat per acord del Ple de l’ajuntament de 27 
de febrer de 2007, estableix que el cànon de la concessió es farà efectiu de manera 
anticipada el mes de gener de cada any. 
VIST l’escrit de l’adjudicatària (Registre General núm. 2014/10708, de 4 de 
novembre) sol·licitant que la liquidació del cànon de la concessió es fraccioni 
mensualment. 
VIST l’informe del director de Serveis Econòmics. 
ATÈS que la competència per a l’aprovació de l’expedient correspon al Ple de la 
corporació, d’acord amb l’article 221.2 del text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya, aprovat per Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril. 



L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Aprovar la modificació de l’apartat b) de la clàusula setena del plec de 
clàusules administratives particulars regulador del contracte de concessió demanial 
d’utilització d’un espai destinat a bar restaurant en el mercat municipal, aprovat per 
acord del Ple de l’ajuntament de 27 de febrer de 2007, que a partir del dia 1 de 
gener de 2015 queda redactat de la manera següent: 
“b. Abonar a l’ajuntament un cànon anual de 14.720,00 euros durant el termini de 
20 anys.  Aquest cànon serà actualitzat en el mes de gener de cada any segons 
l’increment interanual de l’IPC del conjunt estatal corresponent al mes de desembre 
anterior, i es farà efectiu mensualment per una quantia d’una dotzena part de 
l’import anual.  Per a l’any 2007 s’aplicarà proporcionalment.” 
SEGON.- Notificar aquest acord a l’adjudicatària i a Intervenció. 
 
INTERVENCIONS 
El Sr. Oscar Lomas,  PSC, presenta la proposta i diu que portem a aprovació la 
modificació de la forma de pagament del cànon anual a liquidar pel concessionari 
del bar del mercat. 
En aquest ca, sense modificar l’import del cànon, es proposa modificar la forma de 
liquidació de un únic pagament anual a 12 pagaments mensuals. 
El Sr. Agustí Sampere,  CiU diu que un cop revisada tota la documentació de 
l’expedient i trobant-nos  davant d’una concessió adjudicada des del 17 de maig del 
2007 i que ha anat complint amb les seves obligacions, no veiem cap impediment 
en que l’actual cànon anual es fraccioni en 12 pagaments  mensuals, ja que al 
nostre entendre només es tracta de facilitar la viabilitat d’una activitat econòmica 
que funciona, el nostre vot serà favorable. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
5.- MODIFICACIÓ DEL CONTRACTE DE CONCESSIÓ DE L’ESPAI DE QUIOSC 
DEL MERCAT MUNICIPAL  
Vist que el Ple de l’Ajuntament en data 31 de gener de 2012 aprovà el plec de 
condicions per la concessió d’un establiment comercial  de petit format al mercat 
municipal, on entre altres, a l’annex tècnic contempla les superfícies que conformen 
la concessió, una àrea interior  de 10’54 m2 i una part exterior configurada en 
l’espai delimitat entre les portes que s’afegeix a l’anterior passant a disposar d’un 
total de 13’90 m2. A part d’aquest espai s’autoritza a una ocupació de 50 cm al 
voltant del rectangle que configuraven les portes obertes, equivalent a uns 3,56m2. 
Vist que en acord del Ple de data 30 de març de 2012 s’adjudicà a la senyora Lídia 
Vidal Àlvarez la concessió de l’espai per a la construcció i explotació del quiosc del 
mercat. 
Vist que  amb posterioritat  a la posada en funcionament del quiosc, es demana 
poder instal·lar un tendal per protegir del sol i s’autoritza a la instal·lació d’aquest, 
sense implicar un augment de la superfície a ocupar.  
Vist que en data 29 d’octubre de 2012 la titular demana autorització per vendre 
dins del seu espai, plantes i productes de temporada en diades i dates senyalades. 
S’autoritza l’ocupació addicional de 3m2. 
Vist que en posterioritat, aquesta ocupació de 3m2 passa a ser molt superior, 
ocupant tot l’espai situat al costat de quiosc i de forma permanent, i que disposa de 
maquinària expenedora fora del seu àmbit i sense autorització, es mesura l’espai 
total que ocupa el quiosc de premsa, i es detecta que està ocupant 9 m2 més que 
no consten en la concessió. 
A al vista d’aquest antecedents, els serveis tècnics emeten informe proposant 
modificar el contracte incorporant aquests 9 m2 i establint un preu similar a la taxa 
per ocupació de via pública de 315 /any. Atenent aquest la Junta de Govern Local 
de l’1 de juliol de 2014, aprovà aquesta taxa peró que és d’una ocupació temporal i 
a precari, mentre que la concessió l’espai concedit és permanent durant tot el 



termini del contracte, a més amb la paradoxa que s’havia generat dos preus un del 
cànon i l’altra la taxa de gestió diferent. 
Vist que l’informe de Secretaria que recomana la modificació de la concessió, a 
l’empara de l’article 22 del plec de condicions administratives, en el sentit 
d’incorporar aquest espai de 9m2 a la concessió, vist que la taxa només grava uns 
usos privatius temporals, que segons el reglament del patrimoni dels ens locals 
dona lloc a una situació de possessió precària revocable, per la qual cosa a 
l’incloure tota la superfície ocupada dintre de la concessió, és dona estabilitat al 
contracte en benefici del propi concessionari. En aquesta modificació  no s’alteren 
els drets i obligacions del concessionari. 
Vist que és competència del Ple la modificació del contracte, atenent el que  disposa 
l’article 212.2 de la llei municipal i de règim local de Catalunya text refós aprovat 
per Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril. 
Vist el que disposa l’article 3 de l’ordenança núm. 10, taxa per l’ocupació temporal 
del domini públic, que son subjectes passius les persones físiques o jurídiques a 
favor de les quals s’atorguin les llicències, o aquelles que es beneficien de 
l’aprofitament , si és que es va procedir sense l’autorització corresponent. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar la modificació del paràgraf tercer de les condicions tècniques  
annexes al plec de condicions administratives, aprovat pel Ple del dia 31 de gener 
de 2012, de tal manera que la superfície concedida quedarà redactat de la forma 
següent: 
“L’establiment està format per una part interior i una d’exterior. 
La superfície de l’establiment tancat és de 10’54 m2, passant a una àrea de 13’90 
m2 un cop estigui obert i desplegat. 
A part d’aquesta superfície es permet la ocupació d’un perímetre de 50 cm que 
equival a 3,56 m2, ampliant-se 9 m2 fins a un total d’àrea ocupable de 12’58 m2. 
Aquesta estarà situada en front del mateix establiment sense ocuparció dels 
laterals, d’acord amb el plànol que s’adjunta. 
SEGON.- Modificar el preu de concessió que serà de 229,05 €/mes IVA exclòs, a 
partir de l’1 de gener de 2015, sense perjudici de l’actualització del preu de 
contracte que correspongui. 
TERCER.- Deixar sense efecte la taxa d’ocupació temporal aprovada per la Junta 
de Govern Local en data 1 de juliol de 2014, tot aprovant una liquidació de la taxa 
d’ocupació de via pública de 9 m2 pel període de l’1 de maig a 31 de desembre de 
2014 que ascendeix a 210 €. 
 
INTERVENCIONS 
La Sra. Anna Marmol,  PSC, presenta la proposta tot fent-ne una lectura. 
Per CiU el Sr. Josep Carreras,  intervé dient: 
Faré una mica d’història. En el Ple Municipal del passat 30 de setembre es va 
aprovar el plec de clàusules administratives del concurs de la concessió d’una 
parada de flors annexa al Quiosc que avui ens ocupa. En aquella ocasió, el nostre 
grup municipal, ja va manifestar la seva satisfacció perquè el plec de condicions de 
la parada de les flors, definia exactament els metres quadrats de superfície que 
ocuparia així com el cànon mensual que hauria de pagar el futur adjudicatari. 
Avui es porta a aprovació endreçar les clàusules administratives de la concessió del 
Quiosc adjudicat en el Ple Municipal del 30 de març de 2012. L’adjudicatari del 
Quiosc, en funció de les seves necessitats, al llarg d’aquests dos darrers anys, ha 
anat ocupant més espai que ha estat regularitzat mitjançant la taxa d’ocupació de 
via pública afegida al cànon mensual aprovat.  
Efectivament, calia endreçar aquesta situació amb les mateixes regles de joc de la 
parada de les flors veïna. Al llarg dels mesos d’octubre, novembre i desembre, he 
mantingut diferents reunions, la veritat és que en aquest tema el nostre grup 
municipal ha estat una mica tossut, amb la regidora Anna Mármol així, el tècnic 



Jordi Llobet i el secretari Juli Boadella. Sempre hem trobat bona disposició amb tot 
ells a l’hora de tractar aquest tema del Quiosc.   
Aquesta modificació que es porta a aprovació avui en el Ple és positiva per 
l’adjudicatari del Quiosc perquè li permet assegurar l’ocupació actual durant els 13 
anys que li resten de concessió. També és més adequada pel propi ajuntament que 
li permet facturar a l’adjudicatari un únic cànon suma del cànon aprovat a l’any 
2012 més la taxa d’ocupació de via pública afegida fins ara. El nostre vot serà 
favorable.  
Pel PP el Sr. Victor Martos , i diu en primer lloc que el seu vot serà a favor i que 
celebren la bona feina portada a terme pel grup de CiU. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
6.- MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS DEL CONSORCI DE TURISME DEL VALLÈS 
OCCIDENTAL 
Vist que el Consorci de Turisme del Vallès Occidental fou constituït  per a 
l’acompliment de les finalitats assenyalades en els seus estatuts, totes elles 
relacionades amb  la promoció  activitats destinades a incrementar la demanda 
turística a la nostra comarca, fomentant  la qualitat i la quantitat de seva oferta 
turística, per tal que  la comarca del Vallès Occidental fos una destinació dels 
mercats turístics. Per això es procurava la coordinació dels sectors interessats en el 
turisme, donar  suport a la iniciativa privada del sector, promoure i afavorir  la 
celebració de convencions, reunions i activitats anàlogues o potenciar aquells 
aspectes relacionats amb l’allotjament, la restauració, els serveis complementaris, 
els recursos i els atractius del territori i l’oferta turística de qualitat de tots ells. 
Vistes les determinacions de la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de racionalització 
i sostenibilitat de l’Administració Local (LRSAL), es fa necessari l’adaptació dels 
Estatuts del Consorci de Turisme a les seves prescripcions,  atenent que els serveis 
que presta el Consorci s’emmarquen dintre de les competències pròpies dels 
municipis establertes a l’apartat 2.h) de l’article 26 de la Llei Reguladora de les 
Bases de Regim Local en la seva redacció donada  per la Llei 27/2013, de 27 de 
desembre, de racionalització i sostenibilitat de l’Administració Local.  
Vista la llei 15/2014 de 16 de setembre, de “racionalització del sector públic i altres 
mesures de reforma administrativa” que afecta particularment els aspectes 
relacionats en la dissolució de consorcis.   
Vist que al mateix temps aquesta proposta incorpora a més de les necessàries 
adaptacions legals, els canvis sobrevinguts durant tot aquest temps de 
funcionament del Consorci.  
Vist que en el Consorci té la suficient capacitat econòmica i financera per a garantir 
el seu funcionament de manera pressupostàriament equilibrada. 
Vist que l’article 32  dels actuals  Estatuts, preveu que el cas de modificacions, es 
requerirà d’acord previ del Consell Plenari del Consorci ratificat pels òrgans 
components dels ens consorciats i es subjectarà a les mateixes formalitats que per 
a la seva aprovació. 
Vist que l’adopció d’aquest acord és també competència dels Plens de les  
Corporacions que en formen part, en virtut de l’article 52 apartat 2.e) del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril que aprova el text refós de la Llei Municipal i de 
Règim Local de Catalunya. Essent necessari el vot favorable de la majoria absoluta 
del nombre legal de membres de la corporació, en virtut del que disposa l’article 
114 apartat 3.d) de la Llei Municipal. 
Vist el que disposa l’article 269 i següents del text refós de la Llei Municipal i de 
Règim Local de Catalunya i dels  articles 312 i següents del Reglament d’Obres, 
activitats i serveis de les Corporacions Locals, aprovat per Decret Nº 179/1995 de 
13 de juny,  respecte a la creació de consorcis, que és aplicable en les 
modificacions. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar inicialment  la modificació dels Estatuts del Consorci de 



Turisme  del Vallès Occidental. Els estatuts modificats s'acompanyen en annex.  
SEGON.- Delegar al del Consorci de Turisme  del Vallès Occidental per una millor 
coordinació del procediment, la publicació dels acords de l’exposició pública, que 
d’una manera conjunta es realitzarà durant el termini de trenta dies en el Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya i al Butlletí Oficial de la Província, i  a la web 
del Consorci. Delegar també la resolució de les al·legacions, si es presenten, i la 
seva aprovació definitiva.  
TERCER.-  Notificar aquests acords al Consorci de Turisme del Vallès Occidental i 
un cop els Estatuts  aprovats definitivament es procedeixi per part del Consorci de 
Turisme, a la seva publicació i  al trasllat  dels acords i estatuts modificats, a la 
Direcció General d’Administració Local, de conformitat amb l’article 313.5 del 
Reglament d’Obres, activitats i serveis de les Corporacions Locals,  per a la 
corresponent modificació de la inscripció del Registre d’Entitats Locals de 
Catalunya. 
 
INTERVENCIONS 
La Sra. Pepa Martínez, PSC, presenta la proposta dient que e Consorci de 
Turisme del Vallès Occidental és una entitat local sense finalitat de lucre i amb 
personalitat jurídica pròpia, constituïda amb l’objectiu essencial de millorar, 
promocionar i fomentar el turisme en general a la comarca del Vallès Occidental. 
El seu treball es desenvolupa sota les premisses de la sostenibilitat i el respecte al 
medi ambient així com la preservació, divulgació i projecció de la identitat cultural i 
la idiosincràsia de la comarca a l’exterior. 
Des de la seva creació l’any  2001 ha realitzat una important tasca de suport i 
foment del sector turístic a la zona a partir de desenvolupament de projectes i 
productes turístics d’acord amb els seus corresponents plans d’acció. 
La comarca ha estat el principal àmbit geogràfic d’intervenció, si bé, molts dels 
projectes s’han realitzat amb la coordinació de territoris veïns com el Vallès 
Oriental, el Bages o el conjunt de la província de Barcelona. 
L’àmbit d’actuació del Consorci és tota la comarca del Vallès Occidental, el que 
representa un territori de  845Km2 amb una població de 900.000 habitants i en la 
qual hi destaquen actualment més de 400 productes turístics inventariats. 
El consorci es regeix per uns estatuts, que estableixen les finalitats, així com els 
òrgans, competències i regim de funcionament. El govern, l’administració i la 
representació de l’organisme està a càrrec dels òrgans següents: el Consell General 
(conformat per totes les entitats consorciades- 23 municipis i l’Associació Cuina 
Vallès); el Comitè Executiu amb una representació de les entitats consorciades); la 
Presidència, les Vicepresidències i la Direcció-gerència. 
El 3 de novembre del 2014 s’aprova al Ple del Consorci una modificació dels seus 
estatuts per la seva adequació al compliment de la LRSAL,  i la seva adscripció al 
Consell Comarcal del Vallès Occidental. 
Assenyalar que la Diputació de Barcelona ha estat un dels impulsors d’aquest 
consorci si bé deixa de formar part com entitat consorciada a partir del 2n trimestre 
del 2012, tot i que es segueix treballant de forma conjunta amb l’establiment d’un 
conveni marc de relacions signat a data 3 d’octubre de 2012 i renovat de forma 
anual. 
A continuació passa a fer lectura dels acords.  
Per l’Altraveu intervé el Sr. Marc Serrà,  i diu que el ser vot serà en contra, 
bàsicament per deixar palés que aquesta modificació, substancialment es fa per 
donar resposta a la Llei de Racionalització i sostenibilitat de l’Administració Local 
(LRSAL), i com que per principis estem en contra d’aquesta norma, entenem que  
tot el que suposi aplicar-la no podem acceptar-ho. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 
           Vots a favor:      DINOU  (19) dels regidors del PSC, CiU i PP  
           Vots en contra:  DOS      ( 2)  dels regidors de l’Altraveu 
           Abstencions:      CAP 



 
7.- MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS DEL CONSORCI DE RESIDUS DEL VALLÈS 
OCCIDENTAL 
Vist que a finals de l’any 2000 s’inicià el procediment per aprovar i constituir el 
Consorci per a la Gestió de Residus del Vallès Occidental, amb l’aprovació dels seus 
estatuts, a instància del Consell Comarcal i diversos ajuntaments de la comarca, 
amb la finalitat de realitzar la creació, gestió i prestació de forma unificada de 
serveis i activitats d’interès comú en matèria de residus a la nostra comarca, i 
també gestionar, mitjançant delegació expressa dels seus membres, totes aquelles 
activitats i serveis vinculats amb el seu objecte i finalitats, que es recollien el 
l’article 5 dels estatuts. El procés culminà, en la constitució del Consorci el 13 de 
novembre de 2001 i la seva subsegüent inscripció en el Registre d’Entitats Locals 
de Catalunya, si bé altres ajuntaments s’incorporaren amb posterioritat. 
Vistes les determinacions de la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de racionalització 
i sostenibilitat de l’Administració Local (LRSAL), es fa necessari l’adaptació dels 
Estatuts del Consorci de Residus a les seves prescripcions. Atenent que els serveis 
que presta el Consorci s’emmarquen dintre de les competències pròpies dels 
municipis i com a servei mínim  establert per a municipis de més de 5.000 
habitants en l’apartat 2.b) de l’article 26 de la Llei Reguladora de les Bases de 
Regim Local, en la seva redacció donada  per la Llei 27/2013, de 27 de desembre, 
de racionalització i sostenibilitat de l’Administració Local.   
Vista la llei 15/2014 de 16 de setembre, de “racionalització del sector públic i altres 
mesures de reforma administrativa” que afecta particularment els aspectes 
relacionats en la dissolució de consorcis.   
Vist que al mateix temps aquesta proposta incorpora a més de les necessàries 
adaptacions legals, els canvis sobrevinguts durant tot aquest temps de 
funcionament del Consorci   per a la Gestió de Residus del Vallès Occidental. 
Vist que l’article 23 dels Estatuts del Consorci, preveu que el cas de modificacions, 
es requerirà l’acord previ del Consell Plenari del Consorci ratificat pels òrgans 
components dels ens consorciats i es subjectarà a les mateixes formalitats que per 
a la seva aprovació. 
Vist que l’adopció d’aquest acord és competència del Ple de la Corporació en virtut 
de l’article 52 apartat 2.e) del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril que aprova el 
text refós de la Llei municipal i de Règim Local de Catalunya. Essent necessari el 
vot favorable de la majoria absoluta del nombre legal de membres de la corporació, 
en virtut del que disposa l’article 114 apartat 3.d). 
Vist el que disposa l’article 269 i següents del text refós de la Llei Municipal i de 
Règim Local de Catalunya i dels  articles 312 i següents del Reglament d’Obres, 
activitats i serveis de les Corporacions Locals, aprovat per Decret Nº 179/1995 de 
13 de juny,  respecte a la creació de consorcis, que és aplicable en les 
modificacions. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents  
ACORDS:  
PRIMER.- Aprovar inicialment  la modificació dels Estatuts del Consorci de per a 
la Gestió de Residus del Vallès Occidental. Els estatuts modificats s'acompanyen en 
annex. 
SEGON.- Delegar al del Consorci per a la Gestió de Residus del Vallès Occidental 
per una millor coordinació del procediment, la publicació dels acords de l’exposició 
pública, que d’una manera conjunta es realitzarà durant el termini de trenta dies en 
el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i al Butlletí Oficial de la Província, i  a 
la web del Consorci. Delegar també la resolució de les al·legacions, si es presenten, 
i la seva aprovació definitiva.   
TERCER.-  Notificar aquests acords al Consorci de per a la Gestió de Residus del 
Vallès Occidental  i un cop els Estatuts  aprovats definitivament es procedeixi per 
part del Consorci de Residus a la seva publicació i  al trasllat  dels acords i estatuts 
modificats, a la Direcció General d’Administració Local, de conformitat amb l’article 
313.5 del Reglament d’obres, activitats i serveis de les Corporacions Locals,  per a 



la corresponent modificació de la inscripció del Registre d’Entitats Locals de 
Catalunya. 
 
INTERVENCIONS 
El Sr. Aleix Canalis, PSC, presenta la proposta 
Avui portem a aquest plenari l’aprovació inicial de la modificació dels Estatuts del 
Consorci per a la Gestió de Residus del Vallès Occidental. 
Com bé saben, aquest Consorci constituït l’any 2001, té com a finalitat la gestió i 
prestació, de forma unificada, dels serveis i activitats d’interès comú en matèria de 
residus, al conjunt de municipis de la comarca que així ho sol·licitin. 
Aquesta modificació estatutària, que afecta a diversos punts de l’articulat, es fa en 
vistes a adaptar el text a les prescripcions que determina   la Llei 27/2013, de 27 
de desembre, de racionalització i sostenibilitat de l’Administració Local (LRSAL), així 
com també a els canvis sobrevinguts durant tot aquest temps de funcionament del 
Consorci per a la Gestió de Residus del Vallès Occidental, que han fet aconsellable 
l’adaptació dels mateixos a la nova realitat. 
Per poder tirar endavant amb aquesta modificació, i tal i com es recull en l’actual 
article 24 dels estatuts del consorci, cal la ratificació dels mateixos per part dels 
plenaris dels municipis membres, i és per això que avui donem compliment a 
aquest tràmit preceptiu. 
Per l’Altraveu intervé el Sr. Marc Serrà,  dient que pel mateix motiu exposat en el 
punt anterior també votarem en contra, i aprofitar per recordar que el Consorci de 
residus del Vallès, alguns dels seus càrrec estan imputats pel cas Mercuri de 
Sabadell. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 
           Vots a favor:      DINOU  (19) dels regidors del PSC, CiU i PP  
           Vots en contra:  DOS      ( 2)  dels regidors de l’Altraveu 
           Abstencions:      CAP 
 
8.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PLA ESPECIAL TURO ROIG  
Vist el projecte de Pla Especial Urbanístic presentat per la propietat de la parcel·la 
situada al carrer Turó Roig, 25 relatiu a la parcel·la situada al carrer Turó Roig, 25 
essent la finalitat la modificació de la separació a vial admissible en aplicació de 
l’article 253 de la normativa del PGO, ateses les característiques topogràfiques 
excepcionalment desfavorables del terreny, i respectant una distància mínima de 3 
metres. 
Vist l’informe favorable emès en data 23 de juliol de 2013 pels serveis tècnics 
municipals segons el qual el pla especial s’ajusta al vigent PGO i al POUM aprovat 
inicialment i l’informe jurídic sobre el contingut i procediment per a la seva aprovació. 
Vist l’article 85 del Text refós de la Llei d’Urbanisme aprovat pel  Decret Legislatiu 
1/2010, de 3 d’ agost. 
Atès que l’article 21.1.j) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de 
règim local, en la seva modificació de la Llei 57/2003, de 16 de desembre, estableix 
com a competència de l’Alcaldia l’aprovació inicial del planejament derivat, tanmateix 
aquesta competència ha estat delegada a la Junta de Govern Local en virtut de les 
delegacions efectuades per l’alcalde d’aquest Ajuntament, mitjançant Decret núm. 
589/2011 de 14 de juny. 
Vist que la Junta de Govern Local  en sessió celebrada el dia 25 de juliol de 2014, va 
aprovar de manera inicial el Pla especial. 
Vist que de conformitat del que disposa l’article  119 del text refós de la Llei 
1/2010, d’Urbanisme, de 3 d’agost i del 110 del Reglament que desplega la llei, 
aprovat per Decret 305/2006, s’exposà al públic el projecte durant el termini de  un 
mes  a comptar de la publicació de l’edicte en el B.O.P. de Barcelona del divendres 
dia 20 d’agost de 2014, i s’ha notificat als propietaris afectats. També es publicà 
edicte en el Periòdico del divendres dia 29 d’octubre de 2014. Que  durant el 
termini d’exposició pública no s’ha presentat cap al·legació o reclamació. 



Per tot això, el Ple adopta els següents  
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar provisionalment el Pla especial, d’iniciativa privada, del carrer 
Turó Roig número 25 per a la reducció de la distància a vial. 

SEGON.- Traslladar l’expedient a la Comissió d’Urbanisme de Barcelona per a la 
seva aprovació definitiva. 

TERCER.- Notificar el present acord als interessats.” 

 
INTERVENCIONS 
Defensa la proposta el Sr. Aleix Canalis, PSC, dient que arran d’unes inspeccions 
fetes a la zona del  carrer Turó Roig del Balcó, es van detectar en una parcel·la 
diverses construccions sense llicència que no respectaven els límits tant a carrer 
com a les finques veïnes. 
Es va requerir a la propietat, a legalitzar o enderrocar les construccions, fetes sense 
la pertinent llicència. 
Després de l’enderrocar de diverses construccions il·legalitzables dins la finca, la 
propietat va iniciar els tràmits per tal de poder legalitzar un ascensor que no 
respectava la separació mínima respecte al vial de 6 metres. 
El nostre Pla General preveu que, en aquesta zona,  no és possible  la construcció 
d’edificacions a menys d’aquests 6 metres, però que aquestes son modificables 
mitjançant un pla especial quan es consideri que les característiques topogràfiques 
excepcionalment desfavorables del terreny, que és el cas que ens pertoca, i sempre 
que es respecte una distància mínima de 3 metres, cosa que es compleix, a la 
legalització presentada. 
Així doncs,  i a instàncies de la propietat,  el 21 de juliol d’enguany, per Junta de 
Govern Local, s’aprovà inicialment aquest Pla Especial. Un cop passat el període 
d’exposició pública i sense que hi hagi hagut cap al·legació al respecte, avui 
proposem el Ple la seva aprovació provisional. 
Per CiU intervé el Sr. Lluís Bacardit. Hem vist el projecte de Pla Especial 
Urbanístic presentat per la propietat essent-ne la finalitat la modificació de la 
separació a vial admissible en aplicació  de l’article 253 de la normativa del PGO . 
També hem vist  l’informe – proposta del Pla Especial Urbanístic elaborat, amb data 
24 de juliol d’enguany, per l’arquitecte municipal en el que informa favorablement, 
des del punt de vista documental i tècnic, aquest Pla especial del carrer Turó Roig 
25 per tal que es pugues donar l’aprovació inicial del Projecte atenent al 
compliment de l’article 85 de la Llei d’urbanisme. 
Igualment hem pogut comprovar que la Junta de Govern Local va aprovar de 
manera inicial el Pla especial amb data 25 de juliol de 2014 i que el projecte va 
estar exposat públicament durant el termini de un mes  i que no s’ha presentat cap 
al·legació o reclamació 
Atenent que en el nou POUM la finca es troba a la zona residencial en cases aïllades 
a la subzona de parcel·les petites codi 6b. En aquest cassos el POUM contempla que 
la separació mínima, respecte al vial, la distància ha de ser de 6 metres però que és 
modificable, mitjançant un pla especial, quan es consideri que les característiques 
topogràfiques excepcionalment desfavorables del terreny, com és en aquest cas, i 
sempre que es respecti la distància mínima de 3 metres. 
La justificació de la proposta de fixar la distancia a 3,80 metres del volum de la 
caixa d’ascensor ve donada per les característiques topogràfiques excepcionalment 
desfavorables.  
Hem comprovat, sobre el terreny, la finca afectada. Hem pogut veure que s’ha 
procedit a enderrocar i endreçar tota la zona adjacent a la citada caixa d’ascensor.  
Hem de convindré que la citada caixa no és, precisament, un component estètic 
però si que compleix el requisit primordial de suprimir barreres arquitectòniques i 
que s’ajusta a la reglamentació en quan a distancia del vial al estar a 3,80 metres 



quan el mínim pot ser de 3 metres. Pel que acabem d’exposar el nostre vot serà 
favorable. 
El Sr. Dani Sagrera, per l’Altraveu, intervé manifestant en primer lloc el seu vot a 
favor, i diu que  desprès d’haver preguntat al regidor si aquest acció ha estat 
sancionada, i contestat que si, trobem que s’ajusta al que nosaltres pensem, i si amb 
una inspecció s’ha pogut detectar aquesta infracció, potser  també es podrien fer mes 
inspeccions, ja que a la zona del Rieral hi ha moltes construccions que no estan 
legalitzades.  
S’obra un torn de replica amb el Sr. Aleix Canalis, PSC, per dir que respecte al tema 
de les disciplines urbanístiques en la zona del Rieral, es cert que s’hi troben un munt 
de construccions il·legals, però val a dir que  la legislació vigent en matèria de 
disciplina urbanística no ens ajuda gaire,  moltes construccions quan ha passat un 
període superior a 6 anys, son infraccions urbanístiques que han prescrit  i la feina 
que es pugui fer obrint expedients de disciplina urbanística queda aturada perquè el 
marc legal vigent en el nostre país no ens ajuda per poder fer enderrocar aquestes 
construccions que, convenim amb vostè que el que haurien de fer es desaparèixer 
tant per l’estètica com pel medi ambient, especialment en una zona tant preuada com 
es el Ripoll, però malauradament  tenim poc recorregut en aquest sentit.  
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
9.- RESOLUCIÓ DE LES AL·LEGACIONS I APROVACIÓ DEFINITIVA DEL 
PRESSUPOST. 
ATÈS que el pressupost general per a l’exercici 2015 va ser aprovat inicialment per 
acord del Ple de l’ajuntament de data 28 d’octubre de 2014 
ATÈS que de conformitat amb el que es preveu a l’article 169.1 del text refós de la 
llei reguladora de les hisendes locals (TRLRHL), aprovat per Reial decret legislatiu 
2/2004, de 5 de març, l’esmentat acord d’aprovació inicial va romandre en 
exposició pública  per tal que les persones interessades el poguessin examinar i 
presentar-hi, en el seu cas, reclamacions. 
ATÈS que l’anunci de l’aprovació inicial va ser publicat al Butlletí Oficial de la 
Província de Barcelona de 31 d’octubre de 2014 
ATÈS que dins del període d’exposició pública, s’ha presentat un escrit de 
reclamacions pel sr. Daniel Martínez Pascual, que manifesta actuar en representació 
d’Iniciativa per Catalunya Verds (Registre General núm. 2014/11004, d’11 de 
novembre), que en síntesi són les següents: 
I. Proposta de reducció de les partides de subministraments d’energia elèctrica i 

gas, per un import total de 105.000,00 EUR, sense concretar la reducció 
individualitzada aplicable a cada partida. 

II. Proposta de creació d’una partida de subministrament i instal·lació d’equips de 
dades de consums energètics, temperatura, humitat i aigua, programari de 
monitorització i manteniment, gestió i assessorament, dotada amb 105.000,00 
EUR 

VIST l’informe del director de Serveis Econòmics i interventor accidental. 
ATÈS que l’article 170.2 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals 
estableix els “únics” motius de reclamació que es poden presentar contra el 
pressupost inicialment aprovat: 
a) Perquè la seva elaboració i aprovació no s’ha ajustat als tràmits que estableix la 

pròpia Llei reguladora de les hisendes locals. 
b) Perquè omet el crèdit necessari per complir obligacions exigibles a l’entitat local, 

en virtut d’un precepte legal o de qualsevol altre títol legítim. 
c) Perquè els ingressos amb relació a les despeses pressupostades són 

manifestament insuficients o bé d’aquestes respecte a les necessitats per a les 
quals estigui previst. 

ATÈS que en aquest sentit, l’estudi de les reclamacions presentades al pressupost 
general per a l’exercici de 2015 inicialment aprovat haurà de referir-se a aquests 
motius de reclamació. 



ATÈS que pel que es refereix a l’escrit de reclamacions presentat pel sr. Daniel 
Martínez Pascual, que manifesta actuar com a representant d’Iniciativa per 
Catalunya Verds, cap de les quatre reclamacions presentades s’ajusten a cap dels 
motius de reclamació contra el pressupost contemplats a l’article 170.2 del text 
refós de la Llei reguladora de els hisendes locals, per la qual cosa cal desestimar-
les. 
Al respecte cal tenir present que l’aprovació del pressupost és un “acte polític” per 
excel·lència, en quant que mitjançant la redistribució dels ingressos previstos es 
satisfan les despeses derivades de les prioritats polítiques de la Corporació.  A les 
reclamacions presentades es planteja, d’una banda, la dotació de crèdit per atendre 
unes determinades finalitats no previstes al pressupost inicialment aprovat i que no 
s’acredita que resulti de cap obligació exigible a l’ajuntament, per la qual cosa 
s’emmarca en l’àmbit de la discrecionalitat política; i d’altra banda es planteja 
reduir crèdit per a satisfer els obligacions derivades de contractes subscrits per 
l’ajuntament, que no es poden atendre perquè el pressupost ha de preveure el 
crèdit necessari per complir obligacions exigibles a l’entitat local, en virtut d’un 
precepte legal o de qualsevol altre títol legítim.  
ATÈS que la competència per a l’aprovació de l’expedient correspon al Ple de la 
corporació, d’acord amb l’article 169.1 del text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Desestimar les reclamacions presentades pel sr. Daniel Martínez 
Pascual, que manifesta actuar com a representant d’Iniciativa per Catalunya Verds, 
contra l’acord d’aprovació inicial del pressupost general per a l’exercici de 2015 i la 
plantilla del personal al servei de l’ajuntament, de conformitat amb la motivació que 
figura a la part expositiva d’aquest acord. 
SEGON.- Aprovar definitivament el pressupost general de l’Ajuntament de 
Castellar del Vallès per a l’exercici de 2015 i la plantilla del personal al servei de 
l’ajuntament, aprovat inicialment per acord del Ple de l’ajuntament de 28 d’octubre 
de 2014 
TERCER.- Publicar el resum per capítols del pressupost i la plantilla en el Butlletí 
Oficial de la Província de Barcelona, entrant en vigor en l’exercici corresponent una 
vegada publicats. 
 
INTERVENCIONS 
Presenta la proposta el Sr. Oscar Lomas,  PSC, i explica que en el passat ple del 
mes d’octubre  es va fer l’aprovació provisional del pressupost general per l’any 
2015, i que durant el període d’exposició pública es va presentar una única  
al·legació per part de ICV. Les al·legacions tenen un caire de debat polític, i per 
tant, no posa en dubte cap dels supòsits de reclamació que marca la llei d’hisendes 
locals, això és, incompliment dels tràmits legals, ingressos insuficients o omissió de 
crèdit necessari. 
És per aquest motiu que es proposa la seva desestimació, i en conseqüència, 
l’aprovació definitiva del pressupost. 
El Sr. Agustí Sampere,  CiU, diu que em aquest punt toca aprovar definitivament 
i admetre o no les al·legacions corresponents al pressupost del 2015, aquest 
pressupost recull varies aportacions fetes pel nostre grup municipal i això va 
permetre que el votéssim a favor; per tant i en conseqüència tornarem a votar a 
favor de l’aprovació definitiva. 
En quant a les al·legacions presentades per Iniciativa de Catalunya Els Verds es 
cert que nio s’adapten als motius que estableix la Llei del que han de ser unes 
al·legacions però, donat que aquest fet ja s’ha repetit en altres ocasions i que a la 
vegada alguna de les aportacions que pretenen aportar no son males idees, 
pregaríem que de cara als següents pressupostos avisin amb antelació als partits 
polítics sense representació en el Ple per tal de que puguin fer les aportacions que 
cregui pertinents, fent d’aquesta manera que els mateixos siguin mes participatius i 



evitant, potser, que cada any ens trobem amb la situació d’haver de descartar 
bones idees perquè s’aporten en la forma inadequada. 
Per l’Altraveu el Sr. Marc Serrà,  tot dient que el vot del seu grup serà en contra, 
però en tot cas recollint la idea i una mica l’esperit d’aquesta aportació per part del 
grup d’Iniciativa o per part d’altres ciutadans, si que en agradaria aprofitar per 
demanar que els pressupostos fossin participatius i s’obrissin a la ciutadania per tal 
de que es poguessin aportar idees. 
S’obra un torn de replica amb el Sr. Oscar Lomas, PSC,  dient sobre aquest apunt 
que, aquest any es va introduir com a novetat l‘audiència pública a partit de la qual 
també es podien fer suggeriment i propostes, però aixó no teu que de cara un futur 
es puguin plantejar altres mesures a nivell de pressupostos participatius.    
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 
           Vots a favor:      DISSET  (17) dels regidors del PSC i CiU  
           Vots en contra:   DOS      ( 2)  dels regidors de l’Altraveu 
           Abstencions:      DOS       ( 2)  dels regidors del PP 
  
10.- RESOLUCIÓ DE LES AL·LEGACIONS I APROVACIÓ DEFINITIVA DE LES 
ORDENANCES FISCALS. 
ATÈS que el Ple de l’ajuntament, en sessió celebrada el dia 28 d’octubre de 2014, 
ha acordat aprovar provisionalment la modificació de diverses ordenances fiscals 
per a la seva vigència a partir de l’1 de gener de 2015. 
ATÈS que d’acord amb el que es preveu a l’article 17.1 del text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals, aprovat per Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 
de març, les referides modificacions han estat exposades al públic en el tauler 
d’anuncis de l’ajuntament durant un termini de trenta dies, i s’han publicat els 
anuncis d’exposició en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona (edició del 31 
d’octubre de 2014) i en el diari El Periódico (edició del 31 d’octubre de 2014) 
ATÈS que en el període d’exposició pública s’ha presentat un escrit de reclamacions 
pel sr. Daniel Martínez Pascual, que manifesta actuar en representació d’Iniciativa 
per Catalunya Verds (Registre electrònic E/001147-2014, de 3 de novembre; 
Registre General núm. 2014/10697, de la mateixa data), en el qual proposa crear 
una tarifa per la tramitació d’expedients per la utilització anòmala d’un habitatge o 
edifici d’habitatges i una reducció de la mateixa per raó de capacitat econòmica en 
favor dels subjectes passius que acreditin un patrimoni net i la titularitat de béns 
per sota d’uns determinats llindars econòmics, a l’ordenança fiscal núm. A5, 
reguladora de la taxa sobre serveis urbanístics. 
ATÈS que l’ordenança fiscal núm. A5, reguladora de la taxa sobre serveis 
urbanístics no ha estat objecte d’exposició pública en no formar part de l’acord del 
Ple de l’ajuntament de 28 d’octubre de 2014, d’aprovació provisional de la 
modificació de les ordenances fiscals per a 2015 
Així mateix, la reclamació presentada no acompanya l’informe tecnicoeconomic en 
què es posi de manifest la previsible cobertura del cost del servei, requerit pel 
paràgraf primer de l’article 25 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes 
locals en el cas d’establiment de taxes per finançar totalment o parcialment els 
serveis nous. 
En conseqüència, procedeix declarar la inadmissibilitat de la reclamació presentada, 
atès que es refereix a actes no susceptibles de reclamació. 
VIST l’informe del director de Serveis Econòmics i interventor accidental. 
ATÈS que la competència per a l’aprovació de l’expedient correspon al Ple de 
l’ajuntament, d’acord amb l’article 17.3 del text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals, aprovat per Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, i 52.2.d) 
del text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, aprovat per Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 



PRIMER.- Declarar la inadmissibilitat de la reclamació presentada pel sr. Daniel 
Martínez Pascual, que manifesta actuar en representació d’Iniciativa per Catalunya 
Verds, a l’acord del Ple de l’ajuntament de 28 d’octubre de 2014, relatiu a 
l’aprovació provisional de la modificació de les ordenances fiscals per a 2015, de 
conformitat amb la motivació que figura a la part expositiva d’aquest acord. 
SEGON.- Aprovar definitivament, per a la seva vigència a partir de l’1 de gener 
de 2015, les modificacions de les ordenances fiscals aprovades provisionalment per 
acord del Ple de l’ajuntament de 28 d’octubre de 2014 
TERCER.- Publicar en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona els anteriors 
acords i el text íntegre de les modificacions de les ordenances fiscals, les quals 
s’aplicaran a partir de l’1 de gener de 2015 i tindran vigència mentre no s’acordi la 
seva modificació o derogació. 
 
INTERVENCIONS 
Presenta la proposta el Sr. Oscar Lomas,  PSC,:  
De la mateixa forma que en el pressupost, en el ple del mes d’octubre es va 
realitzar l’aprovació provisional de les ordenances fiscals. Durant el període 
d’exposició pública es va presentar una única  al·legació per part de ICV, sobre la 
taxa de serveis urbanístics. 
Donat que aquesta ordenança no ha estat modificada, i per tant, no es trobava en 
període d’exposició pública, no s’escau la possibilitat de presentar al·legacions 
contra la mateixa. 
Per aquest motiu es proposa declarar la inadmissibilitat de la reclamació, i 
conseqüentment, l’aprovació definitiva de les ordenances fiscals per l’any 2015. 
Per CiU intervè el Sr. Josep Carreras, dient que en aquest punt de l’ordre del dia 
donat que es proposa l’aprovació definitiva de les ordenances fiscals, amb 
coherència amb el que varem votar en el Ple Municipal del passat 20 d’octubre de 
2014, el vot del nostre grup municipal serà l’abstenció. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 
           Vots a favor:      TRETZE  (13) dels regidors del PSC   
           Vots en contra:   DOS      ( 2)  dels regidors de l’Altraveu 
           Abstencions:      SIS        ( 6)  dels regidors de CiU i  PP 
 
11.- MOCIÓ DEL GRUP POPULAR SOBRE LES ZONES BLAVES. 
El Sr. Antonio Carpio, fa lectura de la proposta. 
ATÈS que al poble de Castellar existeixen aparcaments de zona blava concentrades 
a les zones més comercial com són el centre de la Vila, edifici Mirador, carrer Major, 
passeig Tolrà i pàrquing plaça Major. 
ATÈS que actualment existeixen diverses empreses que ofereixen un servei de 
pagament de les zones blaves a través d’una aplicació de telèfon mòbil compatible 
per tant per l’estacionament regulat en superfícies com pels pàrquings subterranis. 
ATÈS que quest servei és una avantatge tant pels usuaris que podran pagar d’una 
manera més senzilla sense cost addicional i sense necessitat de desplaçar-se  a un 
parquímetre, com pels comerciants i hostalers de la zona. 
ATÈS que és totalment complementari al sistema actual de parquímetres. 
ATÈS que implantar un sistema de pagament més fàcil d’usar pot suposar una 
major comoditat per l’usuari, evitant desplaçaments i possibles sancions. 
ATÈS que aquest servei funciona perfectament i n’obté una bona valoració per part 
de ciutadans  d’altres ciutats i pobles de Catalunya com són, Caldes d’Estrac, 
Sabadell, Badalona i Castelldefels, com altres ciutats d’Espanya. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
Traslladar aquest acord a l’empresa concessionària SABA per estudiar la seva 
implantació. 
 
INTERVENCIONS 



El Sr. Pepe González, PSC, diu que desprès de l’acceptació per part del Grup 
Popular de les esmenes proposades per Convergència i Unió i pel grup Socialista, el 
nostre vot serà favorable, peró val la pena per menció d’alguns aspectes; la 
singularitat de Castellar, la proposta que fan és mes per municipis mes grans o de 
costa que tenen una zona blava gran i gestionada d’una determinada manera i que 
no tenen la opció de 1/2 hora gratis per tots els ciutadans que paguen els seus 
impostos en el propi municipi. 
Com ja es sabut la zona blava esta gestionada per una empresa privada, SABA, i 
encara li queden uns quants anys de concessió. Desprès que el contracte que 
regula la nostra relació amb aquesta empresa no contempla aquest sistema de 
pagament, i si fos el cas s’hauria d’introduir i tindria un cos per aquesta empresa. 
Per tant, en funció d’aquesta circumstància,  no tenim mes capacitat de pressió que 
la bona voluntat de la empresa, demanar-li i que de bon grat accepti una proposta 
com aquesta i la incorpori al seu sistema de pagament. En qualsevol cas, el 
pagament per telefonia mòbil serà una sistema generalitzat i abans o després 
arribarà a instaurar-se. 
El Sr. Lluís Bacardit,  CiU. La moció presentada pel PP de Castellar ens va 
semblar, d’entrada, prou interessant. Vam formular al grup Popular algunes 
propostes, igual que el PSC, per modificar o clarificar alguns punts que no veiem 
prou entenedors o adients. 
Recollides les diferents esmenes presentades  el nostre vot serà favorable perquè, 
un cop estudiada i avaluada  la viabilitat del que  es proposa, de ser factible dur-la 
a terme, creiem que suposarà una major comoditat per l’usuari, evitant 
desplaçaments i també possibles sancions al tenir facilitat per ampliar la franja 
horària des d’un dispositiu mòbil. 
Per l’Altraveu el Sr. Dani Sagrera,  diu que tot i ser una bona proposta 
s’abstindran en la votació perquè no és el nostre model de mobilitat. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 
           Vots a favor:      DINOU  (19) dels regidors del PSC, CiU i PP  
           Vots en contra:  CAP 
           Abstencions:      DOS      ( 2)  dels regidors de l’Altraveu 
 
 
12.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 
No n’hi ha 
 
13.- PRECS I PREGUNTES 
La Sra. Bea Garcia, CiU, presenta la següent pregunta. 
“Davant la situació econòmica de la Fundació Obra Social benèfica, els enyor Ignasi 
Giménez, Alcalde de la Vila, com a President de l’OBS es va comprometre en una 
reunió amb les treballadors a que si feien l’esforç de negociar i reduir el seu salari, 
tal i com proposava la direcció del centre, n o es produirien acomiadaments. Amb 
aquest compromís a finals de 2013 les treballadores van acceptar la reducció del 
salari entre un 25 i un 30%. 
Un any després, en el termini d’una setmana s’han acomiadat tres persones. 
Si les treballadores de l’Obra Social Benèfica van complir amb l’esforç de reduir el 
seu sou, ens pot dir que ha fallat o quina ha estat la desviació en les seves 
previsions i que el van portar a comprometre’s. 
Els tres acomiadaments s’han produït mesos desprès de la incorporació d’una nova 
gerent que engreixa l’equip directiu, tot i que l’excusa dels acomiadament és la 
falta de diners per pagar sous, sembla que hi hagi diners per pagar caps però no 
per pagar treballadors. 
Com a President de la Fundació ens pot explicar què era més urgent i necessari, 
una persona directiva per  unes tasques que ja feia algú o acomiadar personal amb 
unes tasques que haurà de fer algú altre?. 



La incorporació de la nova gerent ha influït o modificat les previsions existents de 
no acomiadar personal? 
Continua vigent la previsió i el compromís de no acomiadar personal?.” 
Contesta la Sra. Gloria Massagué, PSC, :  
Vull tornar a repetir, com ja s’ha fet tantes vegades en aquest plenari municipal 
que, l’Obra Social Benèfica és una Fundació privada , en la qual un Patronat és qui 
gestiona i pren les decisions. En aquest Patronat i perquè així es va establir en els 
estatuts hi formen part l’alcalde del moment, el mossèn i el regidor o regidora de 
serveis socials. És a dir ara hi som nosaltres, però hi han estat altres persones i en 
el futur poden ser uns altres. 
Però que dues persones que formen part de l’equip de govern , siguin membres del 
Patronat, no vol dir en cap cas que l’Obra Social sigui una empresa municipal. 
El  grup municipal  de convergència, sempre ha estat al costat del Patronat  
aportant iniciatives per tal de salvaguardar la Fundació i per tant el més adequat 
seria que vostè o qualsevol altra persona que volgués o necessités ampliar la 
informació, demanés reunió amb el Patronat i li asseguro que no tindríem cap 
problema en clarificar-li totes les qüestions. De fet els companys del seu grup 
municipal ho han fet en més d’una ocasió així com també altres membres del 
consistori. 
Sembla que a vostè se li desperta  un  interès sobtat ara que és l’alcaldable pel seu 
partit. 
Dit això la intenció  del Patronat de la Fundació ha estat sempre, prendre les 
mesures necessàries perquè aquesta institució  tan valuosa i reconeguda del poble 
pogués tenir viabilitat i continuïtat.  
Per a què  qualsevol empresa  o organització  pugui aconseguir el seu objectiu, que 
torno a repetir és la viabilitat i continuïtat de la Fundació per sí sola, calen unes 
persones al capdavant , amb responsabilitats de gestió i de prendre decisions , que 
afavoreixin el bon funcionament , la capacitat de millora, de progrés i d’expansió.  I 
que per suposat, en el cas de l’ Obra social  tenen  l’absoluta confiança del 
Patronat. 
L’equip directiu s’ha anat transformant al llarg dels dos últims anys, passant d’un 
gerent, un director d’administració i una directora assistencial, al que hi ha 
actualment,  d’una gerent que pel seu perfil professional també exerceix de 
directora assistencial i un director d’administració. Per tant s’ha disminuït la direcció 
passant de 3 a 2 persones. Això ha suposat una disminució de prop de 100.000€, 
passant l’any 2012 de 205.000€ a 107.000€ aquest 2014.   
Tots sabem que per aconseguir que aquesta estabilitat  sigui possible, a vegades 
s’han de prendre mesures extremes , que perjudiquen a una minoria però 
beneficien a la gran majoria i al bé comunitari, tant dels treballadors, com dels 
residents que són la màxima prioritat i així mateix dels seus familiars i per suposat 
a tot el poble de Castellar.  
Com he dit la màxima prioritat són els residents i el seu benestar. I per aquest 
motiu amb els recursos existents i sense que fallés la previsió s’ha prioritzat la 
contractació de personal directe , reduint el menys possible,  aquell personal que 
realitza tasques indirectes.   En aquest sentit la Fundació està per sobre dels ràtios 
que marca la Generalitat i no hi ha previsió de futurs acomiadaments. 
És una llàstima senyora regidora que utilitzi aquesta qüestió per dinamitar i 
desgastar una institució tan important de la nostra Vila . 
I en aquest tema concretament , si volem el millor per Castellar , seria convenient 
que anéssim tots a una o com a mínim  aportar propostes o iniciatives profitoses tal 
i com han fet els seus companys de grup. 
Dona tota la sensació que realitzant aquesta pregunta al Ple municipal i tenint el 
seu minut de glòria l’únic que  pretén és  treure’n rèdits electorals. 
 
Dit això desitja bones festes i un bon Any Nou a tothom. 
 
 



I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent les nou del vespre, s’aixeca 
la sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests 
acords el Secretari amb el vist-i-plau del  Sr. Alcalde. 
 
 
 


